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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  4 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 13/2013 
Caràcter: ordinari 
Data: 18 de desembre del 2013 
Horari: 19.30 h  a 21.05 h 
Lloc: Centre Cívic de Can Llong - Castellarnau 
 
 
Assistents 
 
Carles Bosch Masó, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat  
Jerónimo Sánchez López, vocal del PSC 
Francisco de la Fuente Muñoz, vocal de l’AV Nous Barris Oest – Can Llong 
Maria Cruells Sallent, vocal de les entitats de gent gran 
Elena Marcelo Cañal, vocal de les entitats del gent gran 
Pere Ayguadé Valls, vocal de les entitats culturals 
Jordi Viada Ferreres, vocal de les entitats culturals 
Francisco Lesmes Flores, vocal de les entitats regionals 
Marc Guevara Claramunt, vocal de les entitats juvenils 
Joaquim Sanesteban Estremera, representant d’ES (5%) 
Andreu Barea Sabaté, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Cristina López Herrero, cap de programa adscrit al Servei d’Obres Públiques 
Assumpta Puig Pagès, responsable del Servei d’Atenció Ciutadana 
Mercè Talarn López, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Rafael Aguilar Gómez, vocal del PSC 
Juan Francisco Ligero Espinosa, vocal del PSC 
Juan Moreno González, vocal de l’AV del Sector Can Rull 
Youssef Fiqhi, vocal de les entitats culturals 
Maria Sánchez Cruz, vocal de les entitats culturals 
Montserrat Ribell Rodríguez, vocal de les entitats culturals 
José Antonio Esteban Bueno, vocal de les entitats esportives 
Sergi Asensio Baños, vocal de les entitats juvenils 
Carles Montesinos Carmona, vocal de les entitats de comerciants 
Encarnació Sánchez Ramos, vocal dels centres d’atenció primària 
M. Josep Bustos Casado, representat de CiU (5%) 
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Excusen la seva absència: 
 
Cristian Sánchez García, president 
Montserrat Porta Montfort, vocal de l’AV de la Concòrdia 
Núria Albi Visús, vocal dels centres d’atenció primària 
Eva Prat Vila, representant del PP (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta anterior. 
2. Presentació  del projecte de remodelació del passeig de la plaça Major – Fase 2. 
3. Presentació de serveis de Sabadell Atenció Ciutadana. 
4. Informació dels consells sectorials i del  Consell de Ciutat. 
5. Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 

 
Tot i no existir a l’inici de la sessió, el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del 
Reglament municipal dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el Sr. Carles Bosch, 
vocal regidor de la llista més votada de la ciutat, que presideix la sessió d’acord amb 
l’esmentat article, en substitució del president, el Sr. Cristian Sánchez, que és a Madrid 
defensant els interessos de la ciutat per temes de Smartcity, declara oberta la sessió i dóna la 
benvinguda als assistents. Es posposa el primer punt de l’ordre del dia a l’espera de la 
incorporació dels vocals necessaris per tenir el quòrum pertinent, la qual cosa s’aconsegueix 
poc temps després de l’inici de la sessió 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
El Sr. Bosch proposa començar pel punt número 3, atès que la Sra. Cristina López no ha 
arribat encara i a tal efecte dóna la paraula a la Sra. Assumpta Puig. 

 
3. Presentació  de serveis de Sabadell Atenció Ciutadana 

 
La Sra. Puig fa la seva explicació amb el suport d’una presentació. Sabadell Atenció 
Ciutadana és un servei integrat d’atenció que apropa l’Ajuntament a tota la ciutadania, 
facilita la gestió dels tràmits municipals i proporciona informació a través de diversos  
canals d’accés (presencial, telefònic i telemàtic). 
 
De manera presencial s’atén a cinc oficines. Una oficina principal ubicada al Despatx 
Lluch i es va dividir la ciutat en quatre punts cardinals que donen lloc a les oficines 
descentralitzades que són: Oficina Nord - Centre Cívic de ca n’Oriac,  Oficina Sud - 
Centre Cívic de Creu de Barberà, Oficina Est - Centre Cívic de Torre-romeu i l’Oficina 
Oest - Centre Cívic de Can Rull 
 
Per telèfon s’atén a través del 010 - Atenció Ciutadana i la centraleta telefònica de 
l’Ajuntament. Pet trucar al 010 des d’un mòbil o des de fora de la ciutat s’ha de marcar 
el 937453110. Els ciutadans també es poden posar en contacte a través d’Internet a 
www.sabadell.cat 
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És un equip de professionals que treballen per oferir als ciutadans una atenció de 
qualitat, fer les gestions municipals més clares, ràpides i àgils, així com també resoldre, 
orientar i/o canalitzar les seves demandes. L’objectiu del SAC és ser el referent del 
ciutadà a l’hora de fer qualsevol gestió, tràmit o petició d’informació a l’Ajuntament. 
 
Al SAC s’informa de: 

 
• La ciutat de Sabadell, els serveis i les actuacions tràmits municipals, com també 

altres que afecten la ciutadania i la ciutat. 
• L’agenda d’actes culturals, esportius i de lleure de la ciutat. 
• Les entitats ciutadanes i els seus equipaments (adreces, horaris, telèfons...). 
• Els horaris i les línies de transport públic. 
• Altres administracions (Generalitat, Administració de l’Estat...). 

 
Tràmits que es poden fer a través del SAC: 

 
• Les diferents gestions administratives municipals de padró (altes baixes canvis)  i 

fiscal (IBI, plusvàlua, taxa de residus,taxa de guals, vehicles, IAE, domiciliacions 
bancàries de tots els tributs, multes)  

• Tot tipus de certificats (històrics, de pagament, actuals..) 
• Les inscripcions a diverses activitats que l’Ajuntament organitza al llarg de l’any: 

vacances per a la gent gran, activitats esportives, visites i itineraris de la Festa 
Major, espainternet, beques de menjador escolar... 

• Carnets del Bus per a persones grans i discapacitats i targetes d’aparcament (per 
persones amb mobilitat reduïda) 

• Cens d’animals  
• Cens electoral 
• Es donem cites prèvies per ser atesos per serveis especialitzats com ara:  

 
- OMIC (oficina municipal del consumidor) 
- Ofideute (assessorament a persones amb risc de pèrdua del seu habitatge) 
- Educació (assessorament escolarització) 
- Fiscal (consultes especialitzades en temes fiscals) 
 

• Conveni amb la Gerència del Cadastre per la emissió de certificats cadastrals 
descriptius i gràfics de tot Espanya 

• Conveni amb l’Agencia Catalana de Certificació per l’Emissió de Certificats digitals 
• Conveni amb la  Direcció general de Transit per fer canvis de domicili tant del 

carnet de conduir com del permís de circulació 
 
Es registren totes les entrades i sortides de documentació i sol·licituds diverses i es 
coordinen els diferents registres municipals. D’altra banda, al SAC es reben totes les 
queixes, els avisos i els suggeriments dels ciutadans adreçats a tot l’Ajuntament. I es 
deriven i s’informa de l’estat de les diferents peticions, avisos, queixes suggeriments i 
agraïments que fa la ciutadania ja sigui  per canal presencial, telefònic (010) o per mitjà 
del web www.sabadell.cat. 
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La Sra. Puig acaba la seva intervenció dient que el 2012 van ser ateses 298.593 
persones amb 693.531 gestiones i consultes. 
 
Els tràmits més habituals (aproximadament un 60%) son els relacionats amb el padró: 
altes, canvis de domicili, certificats de residència i convivència, modificacions i 
actualitzacions de dades. Segueixen els tràmits de l’Impost de Béns Immobles, els de 
Vehicles i els de Residus (un 15% del total). En alguns moments de l’any s’atenen 
ciutadans en campanyes específiques: beques de menjador, vacances gent gran, 
inscripcions activitats esportives... 
 
La Sra. Vicenta Campillo comenta que, de vegades, ha trucat al 010 i l’han feta esperar 
molta estona. 
 
La Sra. Puig li respon que és molt difícil saber quina serà l’afluència de trucades en un 
moment puntual, és molt difícil de preveure, al matí hi ha 5 o 6 persones atenent i a la 
tarda 3 o 4. No obstant això, de vegades es pot generar esperes més llargues del que 
es voldria. 
 
 

1. Aprovació de l’acta anterior 
 
S’aprova l’acta de la sessió 12/2013 de 21 d’octubre per unanimitat. 
 
 

El Sr. Bosch dóna la paraula a la Sra. Cristina López. 
 
 
2. Presentació  del projecte de remodelació del passeig de la plaça Major – Fase 2 

 
La Sra. López mostra uns plànols del projecte de remodelació del passeig de la Plaça 
Major i explica com serà en detall. 
 
Està previst que al mes de gener del proper any comenci la fase 2 del projecte, que 
contempla el passeig de la Plaça Major, el Racó del Campanar i el carrer del Mestre 
Rius. 
 
El Passeig s’ha pensat en la línia del passeig de Manresa, continuar amb una 
plataforma única amb espais diàfans. A la zona més a tocar de la Rambla hi haurà un 
element volumètric dissenyat per Alfons Borrell, una pèrgola amb colors; a contrapunt 
de la pèrgola s’hi instal·larà un element d’aigua. Pel que fa al Racó del Campanar, des 
de la Regidoria de Cultura es va demanar que s’hi poguessin fer actuacions de petit 
format i així s’ha dissenyat. 
 
Com pel fet de tenir l’estació de tren a sota, l’únic espai on es pot plantar és el Racó del 
Campanar, aquest serà un espai molt arbrat. A la zona del Passeig els arbres estaran a 
la zona de límit de la llosa. 
 
La Sra. Cruells pregunta si l’element d’aigua serà l’antic sortidor. La Sra. López li respon 
que no, serà un element d’aigua però no el que hi havia hagut. 
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El Sr. Lesmes pregunta si el projecte està consensuat amb els comerciants, ja que no 
veu que hagin retirar les pancartes de protesta. 
 
El Sr. Bosch respon que si, que s’ha parlat molt amb els comerciants, però que es 
deuen haver oblidat de traure-les, els hi ho comentarà. De fet, els comerços estan 
contents amb les darreres actuacions, com la pista de gel i la fira de Santa Llúcia, han 
notat un augment de la dinàmica de la zona. 
 
El Sr. Bosch informa que també s’ha implantat un dispositiu policial per reforçar la 
seguretat als voltants de les zones comercials per les compres nadalenques. Els agents 
passegen pels voltants dels comerços. 
 
El Sr. Garcia comenta que hi ha molts problemes d’estacionament al centre el cap de 
setmana, sobre tot els diumenges a la tarda. 
 
El Sr. Bosch li respon que s’està plantejant la possibilitat d’utilitzar l’estacionament de la 
Fira Sabadell perquè  totes aquelles persones que arriben de fora de la ciutat el puguin 
utilitzar sense haver d’accedir al centre amb el vehicle. Està a nomes 5 minuts caminant 
del Passeig de la plaça Major. També, de cara al proper any, es mirarà d’habilitar altres 
zones de l’eixample. 
 
El Sr. Ayguadé comenta que l’accés al pàrquing pel passeig de Manresa és molt gran i 
lleig. 
 
El Sr. Bosch diu que és així de gran perquè ho marca la normativa, ja que és entrada i 
sortida. El que sí s’ha acordat és que es canviïn les parets de formigó i ciment. Es 
canviarà per uns panells transparents. Respecte a la circulació, només hi passaran 
ambulàncies, autobusos i vehicles per fer càrregues i descàrregues, la tendència és la 
de convertir-lo en zona de vianants. Aquest any s’ha ofert als comerços tancar el pas de 
vehicles, els dissabtes a la tarda, a la rambla per tal que hi hagi més espai per passejar. 
S’ha comprovat que peatonalitzant es fa més ús del comerç. Finalment s’ha ajornat el 
tancament a l’any vinent. 
 
El Sr. Ayguadé pregunta si falta molt per acabar el pàrquing. El Sr. Bosch li respon que 
encara falta una mica, ja que està pendent tot el procés d’adjudicació. Si s’aconseguís 
que fos la mateixa empresa que gestiona el pàrquing de la plaça del Doctor Robert es 
podria unificar i eliminar els accessos existents. 
 
El Sr. Sanesteban pregunta com queda el pas de vehicles i pregunta com és que en 
aquesta segona fase no s’ha deixat participar als grups municipals. 
 
La Sra. López contesta que el pas de vehicles es manté igual que en la fase 1, dos 
carrils, un d’anada i un altre de tornada. Respecte de la participació, el projecte ha estat 
abastament debatut i consensuat amb els comerciants i ciutadania. 
 
El Sr. Sanesteban pregunta si el paviment de pas de vehicles i persones serà 
diferenciat i quan s’acabaran les obres. La Sra. López li respon que els arbres són els 
que marcaran el límit i es preveu que les obres s’acabin a finals del 2014. 
 



 102 
 

La Sra. Cruells pregunta quan estarà en marxa el metro. El Sr. Bosch diu que es preveu 
que els primers metros puguin circular cap al 2016. 
 
El Sr. García comenta que seria interessant que les entitats poguessin visitar les obres. 
 
 

4. Informació dels consells sectorials i del Consell de Ciutat 
 
Els representants no hi són. 

 
 
5. Comunicacions 

 
El Sr. Barea recorda que, tal com s’ha comunicat als membres del ple per carta,  ja que 
formalment s’ha de fer i sempre queda l’opció que es presentin més candidatures, el 
proper ple hi haurà les propostes de Medalla d’Honor per al 2014, però que, en el cas 
del Districte 4, al Ple del 17 d’abril de 2013 ja es va acordar atorgar aquest guardó 
l’Associació Catalana d’Afectats per la Fibromiàlgia. Tothom hi està d’acord i es rarifica 
l’acord per unanimitat. 
 
El Sr. Barea comunica que s’ha continuat amb els treballs puntuals de reparació de 
voreres i calçades per la brigada d’intervenció ràpida (actuacions amb material i 
personal propis)  a diferents punts del districte. 
 
El Sr. Barea demana si tothom ha rebut el calendari de plens 2014, al que es respon 
que si. 
 
El Sr. Barea  proposa canviar l’hora d’inici dels plens del districte 4. Fa proposta de 
començar els plens a les 18.30 h. 
 
El Sr. Guevara demana si pot ser només avançar-los mitja hora i la Sra. Cruells demana 
fer horari d’estiu i d’hivern. Finalment s’acorda per unanimitat avançar l’hora d’inici a les 
19.00 h. 
 
El Sr. Bosch dóna la paraula a la Sra. Cruells 
 
Presentació de l’activitat de l’Associació Llar de Gent Gran de Can Borgonyó-Concòrdia 
 
La Sra. Maria Cruells, com a presidenta de l’Associació Llar de Gent Gran de Can 
Borgonyó-Concòrdia enumera les múltiples activitats que fa la seva entitat, entre les 
quals pintura, dansa del ventre, informàtica... També les festes són una part important 
de les seves activitats i destaquen: Sant Joan, Nadal (amb cantades de nadales), la 
festa de l’aniversari de l’entitat, el dia de la mare de Déu de Montserrat. A més cada 
diumenge es fa ball. La Sra. Cruells aprofita per convidar tothom que tingui nens petits a 
portar-los els dies 2 i 3 de gener que hi haurà l’ambaixador reial (ella mateixa) recollint 
les cartes per als reis. 
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Presentació de l’activitat de l’Associació Casal de Gent Gran de Can Rull 
 
S’acorda que la Sra. Elena Marcelo presenti la seva associació en el proper ple del mes 
de gener. 

 
 
6. Torn obert de paraules 

 
El Sr.  Viada hi intervé per dir que el diumenge es van trobar l’accés a les vies del trenet 
del parc de Catalunya plenes de grava i això els va afectar el funcionament normal. No 
sap si hi ha algun operari de guàrdia ni on trucar en aquests casos. Reitera que es 
troben jovent pujats dalt de l’estació del trenet. 
 
El Sr. Barea li comenta que el Sr. Angel Múñoz li va dir que el trucaria per explicar-li les 
futures actuacions que s’hi faran, com  arreglar les baranes, netejar els talussos, etc. 
 
El Sr. Viada respon que sí que ja hi ha parlat. També demana que s’afegeixin 
indicacions a la zona dels indicadors de la plaça Olímpia per anar al trenet. 
 
El Sr. Barea dóna resposta a la Sra. Eva Prat, en relació amb la seva queixa del 
constant accés al parc de la Romeua de vehicles. El proper any es tancaran els 
accessos per evitar vehicles a les zones no autoritzades. 
 
El Sr. Barea comenta, en resposta al Sr. Lesmes, que a les ordenances fiscals, 
s’assimila quant a descomptes als discapacitats psíquics als disminuïts físics i gent 
gran, però que pels familiars no hi ha contemplats descomptes. 
 
La Sra. Cruells pregunta si al Club Natació Sabadell també. El Sr. Barea li respon que 
és una entitat privada i es regeix per les seves normes. 
 
El Sr. Federico García comenta que, passades les festes de Nadal, l’Associació de 
Veïns de Can Llong pensa iniciar una forta campanya amb pancartes i altres accions 
demanant  la construcció del CAP i el futur institut. També vol saber quan es 
normalitzarà el pas a la ronda Europa cap a Juvenal, retirant la caseta d’obres del 
Nayah. 
 
El Sr. Barea li respon que no creu que es trigui gaire a normalitzar aquest pas. 
 
El Sr. García pregunta per què no hi ha encants setmanals al barri de Can Llong. 
 
El Sr. Bosch li respon que a la ciutat, actualment,  hi ha 6 encants setmanals i ja en són 
molts. Cal donar suport al comerç que és més estable i d’altra banda aquests encants 
estan sempre al voltant dels mercats municipal per tal de donar-los vida. 
 
El Sr. de la Fuente diu que al barri de Can Llong no tenen cap tipus de serveis. 
 
El Sr. Bosch respon que cal tenir en compte que és un barri molt nou, que poc a poc ha 
anat evolucionant i cada vegada hi ha més comerços i serveis. A mesura que passi el 
temps el barri s’anirà dotant de totes les infraestructures necessàries. 
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El Sr. de la Fuente diu que el més important no ho tenen, com ara l’institut, l’escola, el 
CAP o l’estació. 
 
El Sr. García comenta que el CAP no està fet perquè hi va haver un canvi de govern a 
la Generalitat, ja que la consellera Marina Geli havia promès que es faria. 
 
La Sra. Vicenta Campillo intervé per demanar que es netegi l’embornal de la plaça 
d’Emília Claramunt,  cantonada amb carrer Ferrer i Guàrdia. 
 
El Sr. Sanesteban comenta que l’aplicació de la TUS per a mòbils falla molt. 
 
La Sra. Marcelo pregunta on s’ha d’avisar quan hi ha un panell informatiu de la TUS 
espatllat. El Sr. Barea li respon que pot adreçar-se al SAC o trucar al 010. 
 
El Sr. Bosch comenta que s’està millorant i adaptant la nova aplicació de la TUS per 
mòbil i que serà molt eficient i pràctica, ja que podràs programar el mòbil per tal que 
t’avisi de l’hora que has de sortir de casa per agafar l’autobús. S’està apostant molt per 
les noves tecnologies. 
 
La Sra. Marcelo diu que a la gent gran no se’ls pot parlar de noves tecnologies perquè 
no les entenen. Recorda que està pendent la xerrada explicativa dels nous recorreguts 
al Casal de gent gran de Can Rull. 
 
El Sr. Barea li respon que a la tornada de festes de Nadal està previst fer-la. 
 
La Sra. Cruells comenta que, ara, a les caixes i bancs obliguen a fer-ho tot a través dels 
caixers automàtics i a la gent gran els costa molt, demana que l’ajuntament els faci 
algun advertiment. 
 
El Sr. Bosch respon que això ho està fent sobretot el BBVA i que en el nostre país no es 
té en compte la productivitat social, només l’econòmica. Posa com a exemple el Japó, 
on si és té en compte i hi ha persones que s’encarreguen de què les persones estiguin 
ben ateses. Posa com a exemple les autopistes, que han acomiadat més de 500 
persones i han estat substituïdes per maquinària que no són capaces de donar aquesta 
productivitat social d’atendre les persones. 
 
El Sr. Viada hi intervé per demanar més punts de venda de les targetes de transport, ja 
que a tot Sabadell la TUS només té un punt de venda. 
 
El Sr. Bosch diu que es van haver de treure les màquines que hi havia a l’antiga UNNIM 
perquè en passar a ser BBVA no les volien tenir, ja que, com ha dit, volen treure 
rendiment de tot. Ara s’està buscant altres col·laboradors, estancs, forns de pa, etc. Tot 
i així, al Banc de Sabadell es poden adquirir els títols per finestreta. 
 
El Sr. Barea comenta que al Poblenou ja s’està fent a comerços perquè no tenen entitat 
bancària. 
 
El Sr. Lesmes diu que al El Corte Inglés també en venen. 
 



 105 
 

El Sr. Viada diu que als estancs venen els títols de transport de la T10, no la de la TUS. 
 
El Sr. García comenta que hi ha pocs estancs al districte, els assistents ho rebaten i li 
enumeren un exemples. 

 
 
Finalitzades les intervencions, el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari 
delegat, estenc aquesta acta. 
 
El secretari delegat Vist i plau  

El president delegat 
 


